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Protokół Nr ORN.0012.2.13.2013 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji 

Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 26 listopada 2013 r. 
 

 

 

Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb. 

 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego – Wioletta 

Biszewska. 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Burmistrz – Wacław Olszewski, 

 Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami Urzędu Miejskiego – 

Barbara Jankowska, 

 Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej 

Urzędu Miejskiego – Inez Castellaz-Styczyńska,  

 Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji Urzędu Miejskiego – Monika Dudycz-

Stefanowska, 

 Pełnomocnik do spraw przeciwdziałania uzależnieniom – Wiesława Surażyńska. 

 

 

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb 

powitał przybyłych na posiedzenie komisji. Przedstawił następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2014 rok oraz projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2014-2022. 

4. Sprawy wniesione. 

5. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku nie zgłaszano.  

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji. 

 

Uwag do protokołów Nr ORN.0012.2.9.2013 oraz Nr ORN.0012.2.11.2013 nie zgłaszano. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższe protokoły z posiedzeń komisji.  
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Do punktu 3 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem o zniesienie urzędowej 

nazwy miejscowości 

 

Kierownik Wydziału RG – Barbara Jankowska  

wyjaśniła, iż urzędowa nazwa miejscowości Kolonie Dąbrowskie nie jest obecnie używana. 

Dla miejscowości Dąbrowskie (rodzaj wieś) i Kolonie Dąbrowskie (rodzaj osada) 

prowadzona jest wspólna numeracja nieruchomości. Mieszkańcy miejscowości Kolonie 

Dąbrowskie w dokumentach tożsamości mają wpisane miejsce zameldowania Dąbrowskie. 

Zniesienie urzędowej nazwy Kolonie Dąbrowskie (rodzaj osada) i włączenie tego obszaru  

w granice miejscowości Dąbrowskie (rodzaj wieś) nie spowoduje konieczności zmiany 

numeracji nieruchomości ani wymiany dokumentów tożsamości mieszkańców oraz nie będzie 

miało wpływu na przebieg granic obrębów geodezyjnych. Proponowana zmiana nie 

spowoduje poniesienia przez mieszkańców skutków finansowych.  

W dniach 11 – 30 września 2013 r. odbyły się konsultacje społeczne w sprawie zniesienia 

urzędowej nazwy miejscowości. Za likwidacją nazwy miejscowości Kolonie Dąbrowskie 

oddano 22 głosy na 23 osoby uprawnione do głosowania. W sprawie tej wypowiedział się 

także Starosta Olecki pozytywnie opiniując zniesienie urzędowej nazwy miejscowości. 

Po podjęciu przez Radę Miejską przedmiotowej uchwały Burmistrz, za pośrednictwem 

Wojewody Warmińsko – Mazurskiego, złoży wniosek do Ministra Administracji i Cyfryzacji 

w terminie do dnia 31 marca 2014 r. Po pozytywnym rozpatrzeniu wniosku zniesienie 

urzędowej nazwy miejscowości nastąpi z dniem 1 stycznia 2015 r. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wystąpienia  

z wnioskiem o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem o zmianę urzędowej nazwy 

miejscowości 

 

Kierownik Wydziału RG – Barbara Jankowska  

poinformowała, iż proponowana zmiana nazwy podyktowana jest koniecznością 

ujednolicenia używanego nazewnictwa z urzędowym wykazem nazw miejscowości. Do 

Urzędu Miejskiego zgłaszano (np. z Urzędu Skarbowego w Olecku) problemy związane  

z niezgodnością nazwy miejsca zameldowania w dokumentach tożsamości z urzędowym 

wykazem nazw miejscowości. W ewidencji ludności została użyta błędna, nie figurująca  

w wykazie urzędowych nazw miejscowości, nazwa Dąbrowskie Os. dla mieszkańców osady 

po byłym państwowym gospodarstwie rolnym.  

Zmiana nazwy miejscowości nie spowoduje konieczności zmiany numeracji nieruchomości, 

wymagać jednak będzie wymiany dokumentów zawierających miejsce zameldowania 

Dąbrowskie Os. Mieszkańcy będą zobowiązani do wymiany dowodów osobistych, praw jazdy 

i dowodów rejestracyjnych pojazdów. Nie będą pobierane opłaty za wymianę dowodów 

osobistych (z wyjątkiem kosztów wykonania fotografii). Mieszkańcy poniosą koszty 

wymiany praw jazdy i dowodów rejestracyjnych pojazdów. Przeprowadzone zostały 

konsultacje społeczne w sprawie zmiany urzędowej nazwy miejscowości w dniach  

11-30 września 2013 r. Na 79 osób uprawnionych do głosowania za zmianą nazwy 

miejscowości oddano 22 głosy, 23 osoby były przeciwne. Ankiet nie zwróciły 34 osoby 

uprawnione do głosowania. Zgodnie z założeniem przyjętym w ogłoszeniu  



 3 

o przeprowadzeniu konsultacji, niedostarczenie ankiety w podanym terminie było traktowane 

jako zgoda na proponowaną zmianę nazwy miejscowości, zatem za zmianą nazwy 

opowiedziało się 56 osób.  

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wystąpienia  

z wnioskiem o zmianę urzędowej nazwy miejscowości. 

 

 

c) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikat od ceny 

sprzedaży nieruchomości w wyniku uwzględnienia roszczeń, o których mowa w art. 209a 

ustawy o gospodarce nieruchomościami 

 

Kierownik Wydziału RG – Barbara Jankowska  

wyjaśniła, iż właściciele  lokali mieszkalnych w budynku przy ul. Słonecznej oraz przy  

ul. Batorego wystąpili z wnioskiem o nabycie działki, która wraz z dotychczas wydzieloną 

działką gruntu pod budynkiem będzie spełniać wymogi działki budowlanej. Złożyli także 

wniosek o udzielenie 90% bonifikaty i taką wysokość bonifikaty proponuje się w projekcie 

uchwały.  

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, co z rodziną mieszkającą w lokalu gminnym? 

 

Kierownik Wydziału RG – Barbara Jankowska  

odpowiedziała, iż to nadal pozostanie udział gminy. Jeżeli najemcy będą chcieli wykupić 

lokal, wykupią go wraz z udziałem w podwórku.   

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na udzielenie bonifikat od ceny sprzedaży nieruchomości w wyniku uwzględnienia roszczeń, 

o których mowa w art. 209a ustawy o gospodarce nieruchomościami. 

 

 

d) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr ORN.0007.62.2012 Rady 

Miejskiej w Olecku z dnia 24 sierpnia 2012 r. w sprawie wysokości i zasad ustalenia 

dotacji celowej podmiotom prowadzącym żłobki lub kluby dziecięce na ternie gminy 

Olecko 

 

Kierownik Wydziału SOIG – Inez Castellaz-Styczyńska 

poinformowała, iż Rada Miejska 24 sierpnia 2012 r. podjęła uchwałę w sprawie wysokości  

i zasad ustalania dotacji celowej podmiotom prowadzącym żłobki lub kluby dziecięce na 

terenie gminy Olecko. W jednym z paragrafów tej uchwały jest zapis, zgodnie z którym 

dotacja przysługuje za dziecko faktycznie uczęszczające, a więc nie przysługuje wówczas, 

kiedy dziecka nie było w żłobku. Właścicielek żłobka zwróciła się z prośbą, aby przy 

naliczaniu dotacji nie brać pod uwagę frekwencji dziecka, które uczęszcza do żłobka, ale aby 

wypłacana była cała kwota dotacji na dziecko, a więc 300 zł. Dlatego też proponuje się 

wykreślić z uchwały wyraz „faktycznie”. 
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Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zwrócił uwagę, że uzasadnienie jest nie na temat.  

 

Kierownik Wydziału SOIG – Inez Castellaz-Styczyńska 

stwierdziła, iż dotacja przysługuje na dzieci. Wprowadzona zmiana określi, na które dzieci 

uczęszczające do żłobka przysługuje dotacja – czyli na te, które są zapisane do żłobka, a nie te 

które faktycznie w danym dniu są w żłobku obecne.  

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr ORN.0007.62.2012 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 24 sierpnia 2012 r. w sprawie 

wysokości i zasad ustalenia dotacji celowej podmiotom prowadzącym żłobki lub kluby 

dziecięce na ternie gminy Olecko. 

 

 

e) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Olecko na rok 2014 

 

Pełnomocnik do spraw przeciwdziałania uzależnieniom – Wiesława Surażyńska 

poinformowała, iż prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem 

problemów alkoholowych, należy do zadań własnych gminy. Rada Miejska co roku 

podejmuje uchwałę, w której przyjmuje gminny program profilaktyki. Program jest 

kontynuacją zadań realizowanych w Gminie Olecko w roku 2013 oraz w latach poprzednich. 

Zadania nie uległy zmianie, zmieniła się nieco ich realizacja. Program poprzedzony został 

wykonaniem diagnozy lokalnych zagrożeń społecznych w roku 2011. W związku  

z funkcjonowaniem hali LEGA, planuje się, aby w przyszłym roku realizowane były zajęcia  

z pływania dla jak największej liczby dzieci z rodzin zagrożonych patologią. Gmina przez 

kilka lat uczestniczyła w programie „Mała Akademia Pływania”, współfinansowanym przez 

Ministerstwo Sportu. Nie przyznano nam środków na 2013. Jeżeli będzie tylko możliwość, 

wniosek zostanie złożony. Najwięcej środków przeznaczanych jest na zadanie  

3 – Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 

rozwiązywania problemów alkoholowych, w szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym 

prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, a także działań na rzecz dożywiania dzieci 

uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych  

i socjoterapeutycznych. Szacunkowy koszt zadania to 336.500 zł. Zadanie będzie realizowane 

poprzez: organizację zajęć rekreacyjno-sportowych dla młodzieży szkolnej jako elementu 

programów profilaktycznych w szkołach; organizację zajęć sportowych ukierunkowanych na 

naukę lub utrwalanie umiejętności pływania dla uczniów z rodzin zagrożonych problemem 

alkoholowym; kontynuowanie zajęć opiekuńczo-wychowawczych i socjoterapeutycznych dla 

dzieci ze środowisk zagrożonych dysfunkcją, w Olecku, Gąskach i Judzikach (w tym 

dożywianie i organizacja wypoczynku); zapewnienie dzieciom z rodzin zagrożonych 

uzależnieniem od alkoholu, narkotyków, wymagających ochrony przed przemocą w rodzinie, 

półkolonii kolonii, obozów uwzględniających elementy profilaktyczne oraz zajęć 

pozalekcyjnych z elementami profilaktyki jako alternatywnej formy spędzania czasu 

wolnego; organizację i zagospodarowanie czasu wolnego z elementami profilaktyki dla dzieci 

i młodzieży ze środowisk wiejskich, zagrożonych wykluczeniem społecznym, poprzez 

działania pedagogów ulicznych. W ramach zadania są też działania skierowane do rodziców: 

„Szkoła dla rodziców” jako forma dostarczenia wiedzy w zakresie uzależnień wśród dzieci  
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i zagrożeń z tym związanych; udział w kampaniach ogólnopolskich propagujących 

szkodliwości nadużywania alkoholu i środków psychoaktywnych.  

 

Członek Komisji – Bożena Jeglińska 

zapytała, w jaki sposób zespół interdyscyplinarny uczestniczy w realizacji programu? 

 

Pełnomocnik do spraw przeciwdziałania uzależnieniom – Wiesława Surażyńska 

odpowiedziała, iż zespół interdyscyplinarny został utworzony przez Miejski Ośrodek Pomocy 

Społecznej i funkcjonuje przy tej jednostce. Gminna Komisja współpracuje z tym zespołem, 

jeden z członków jest członkiem zespołu interdyscyplinarnego.  

 

Członek Komisji – Bożena Jeglińska 

zapytała, czy nie ma potrzeby wpisywania zespołu interdyscyplinarnego do podmiotów? 

 

Pełnomocnik do spraw przeciwdziałania uzależnieniom – Wiesława Surażyńska 

odpowiedziała, że nie. W gminnym programie muszą być działania związane ściśle z osobami 

uzależnionymi lub z grona osób nadużywających alkoholu. Natomiast przemoc w rodzinie 

przypisana jest dla MOPS i tym zjawiskiem zajmuje się zespół interdyscyplinarny. Przemoc  

z reguły związana jest z problemem alkoholowym, ale może także występować w rodzinach, 

gdzie problemu alkoholowego nie ma.  

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zwrócił uwagę, że nazwa programu to „program profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych”. Jeżeli chodzi o rozwiązywanie problemów alkoholowych, to jest całkiem 

nieźle – osoby spożywające alkohol płacą za alkohol, a jeżeli zdecydują się na to, aby 

przestać pić, mogą otrzymać pomoc w leczeniu. Jeżeli natomiast chodzi o profilaktykę, to 

odnotowujemy brak sukcesów. Kwota uzyskiwana z tytułu wydawanych zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych z roku na rok jest coraz większa. Uzależnienia i wczesna 

inicjacja alkoholowa bardzo dotyczy szkół gimnazjalnych. Zapytał, czy profilaktyka jest 

zadowalająca? Czy można zmienić coś na lepsze? 

 

Pełnomocnik do spraw przeciwdziałania uzależnieniom – Wiesława Surażyńska 

odpowiedziała, iż w jej rozumieniu profilaktyki nigdy nie będzie za dużo. Nasze działania 

profilaktyczne w oparciu o program polegają na tym, że przed opracowaniem programu 

kontaktuje się ze szkołami, instytucjami, aby poznać jakie są potrzeby. W tym roku szkoły 

zgłosiły, że istnieje potrzeba na zwiększenie wiedzy zapobiegającej uzależnieniom dla 

rodziców. Organizowane są szkolenia dla różnych grup zawodowych. Prowadzone są zajęcia 

pozalekcyjne w szkołach. Korzystają z wszystkich możliwych źródeł. Niepokojące jest jednak 

to, że nie zawsze uda się dotrzeć do prawdziwych adresatów. Temat jest bardzo trudny, ale 

musi być ciągły. We współczesnych czasach wiedza młodzieży na temat używek jest bardzo 

duża. 

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb  

uważa, że należy zastanowić się, jaki wpływ możemy mieć na postępowanie młodych ludzi. 

Jest to bardzo złożony problem, tym bardziej, że rodzice często nie chcą zauważyć problemu 

u swoich dzieci.  

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

stwierdził, iż obecnie stosowane utrwalone metody nie przynoszą efektów. Nowością  

w programie są działania pedagogów ulicznych. Być może dzięki tym metodom uda się coś 

zmienić.  
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Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

w związku z tym, że część środków na realizację programu będzie przeznaczanych na 

opłacenie zajęć na basenie w ramach zajęć lekcyjnych zapytał, jak to się ma do profilaktyki? 

 

Pełnomocnik do spraw przeciwdziałania uzależnieniom – Wiesława Surażyńska 

wyjaśniła, iż są to zajęcia pozalekcyjne. Ze wstępnego rozeznania wynika, że chętni są. 

Opieka na basenie będzie zapewniona. Dzieci zostaną na basen dowiezione.  

Poinformowała, iż bardzo pozytywną opinią cieszyły się półzimowiska na hali. Dlatego też 

planuje się przeznaczyć na tę formę wypoczynku jeszcze więcej środków.   

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy 

Olecko na rok 2014. 

 

 

f) projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu pomocy de 

minimis dla przedsiębiorców inwestujących lub tworzących nowe miejsca pracy na 

terenie Gminy Olecko” 

 

Kierownik Wydziału DE – Monika Dudycz-Stefanowska 

wyjaśniła, że uchylenie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu pomocy de minimis dla 

przedsiębiorców inwestujących lub tworzących nowe miejsca pracy na terenie Gminy 

Olecko” wiąże się z tym, że rozporządzenie Komisji Europejskiej, które określa zasady 

udzielania  pomocy de minimis, obowiązuje jedynie do dnia 31 grudnia 2013 r. Wobec 

powyższego konieczne jest podjęcie niniejszej uchwały. Od 1 stycznia 2014 r. w/w 

rozporządzenie zostanie zastąpione przez nowe rozporządzenie, a Rada Miejska podejmie 

nową uchwałę w sprawie przyjęcia programu pomocy de minimis. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zapytał, co z podmiotami, które korzystają ze zwolnienia na podstawie obowiązującej 

uchwały? 

 

Kierownik Wydziału DE – Monika Dudycz-Stefanowska 

odpowiedziała, że nadal będą korzystały ze zwolnienia na zasadzie praw nabytych. Uchylenie 

uchwały będzie oznaczało, że nowe podmioty na jej podstawie nie nabędą prawa do zwolnień. 

Wszyscy, którzy do tej pory nabyli takie prawo, nadal będą z niego korzystać.    

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zapytał ilu podmiotów dotyczą zwolnienia? 

 

Kierownik Wydziału DE – Monika Dudycz-Stefanowska 

odpowiedziała, że na Terenach Aktywności Gospodarczej z ulgi korzystają dwa podmioty.  

Z tytułu utworzenia nowych miejsc pracy z ulgi korzystał jeden podmiot – w tym roku 

zwolnienie się kończy.  

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zaskoczony jest małą ilością firm korzystających z ulg. 
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Kierownik Wydziału DE – Monika Dudycz-Stefanowska 

dodała, iż przez lata 2004-2013 na TAG-u z ulg skorzystały 4 podmioty na łączna kwotę 

3.898.210 zł.  

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały uchylającej uchwałę  

w sprawie przyjęcia „Programu pomocy de minimis dla przedsiębiorców inwestujących lub 

tworzących nowe miejsca pracy na terenie Gminy Olecko”. 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2013 – 2022 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska  

poinformowała, iż zmiany WPF są wynikiem zmiany budżetu gminy.   

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2013 – 2022. 

 

 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2013 rok 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

poinformowała, iż zmienia się jedynie plan wydatków, który po zmianach wynosi  

75.066.556 zł. Zmiany dotyczą: 

 wprowadzenia zadania inwestycyjnego „Doposażenie w sprzęt ratownictwa 

techniczno-ekologicznego jednostki OSP Borawskie” z planem na 2013 rok  

w wysokości 5.000 zł. Koszt zadania łącznie 814.551 zł, przy czym w 2014 roku 

wydatki będą wynosiły 809.551 zł. Projekt jest dofinansowany w 80% ze środków 

Unii Europejskiej z Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i Mazury  

2007-2013, 

 zmniejszenia planu finansowego na wynagrodzenia w planie Gimnazjum Nr 2  

w Olecku o 57.056 zł, 

 zwiększenia planu dotacji podmiotowej z budżetu na Społeczne Gimnazjum STO  

w Olecku o 6.754 zł, 

  zmian w wydatkach bieżących w jednostkach oświatowych. zwiększając plan ogółem 

na świetlice szkolone o 50.302 zł. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2013 rok. 

 

 

Na tym punkt zakończono.  
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Do punktu 3 – Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2014 rok oraz projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2014-2022. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, iż organ wykonawczy jest obowiązany do 15 listopada przedłożyć Radzie 

Miejskiej projekt budżetu. Projekt budżetu został opracowany między innymi na podstawie 

zarządzenia z dnia 10 września 2013 r. w sprawie wytycznych do opracowania projektu 

budżetu Gminy Olecko na 2014 rok i projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata  

2014 – 2022. Uwzględnia również uchwały okołobudżetowe, które podjęła Rada Miejska.  

Projekt budżetu został przedłożony Radzie Miejskiej 14 listopada 2013 r. oraz przekazany 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Olsztynie. 

Dochody budżetu gminy planowane są w wysokości 73.010.588 zł, z tego:  

 dochody bieżące w wysokości 64.099.580 zł,  

 dochody majątkowe w wysokości 8.911.008 zł.  

Wydatki budżetu gminy planowane są w wysokości 71.248.388 zł, z tego:  

 wydatki bieżące w wysokości 62.474.098 zł,  

 wydatki majątkowe w wysokości 8.774.290 zł. 

Wydatki inwestycyjne w 2014 roku wynoszą 8.076.425 zł. Pozostałe wydatki majątkowe  

w 2014 roku wynoszą 697.865 zł. Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków 

pochodzących z funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności oraz pozostałe środki 

pochodzące ze źródeł zagranicznych nie podlegających zwrotowi stanowią 8.167.277 zł. 

Nadwyżka budżetu gminy wynosi 1.762.200 zł i przeznacza się ją na spłatę rat kredytów  

i pożyczek. Ustala się rozchody budżetu gminy w wysokości 1.762.200 zł. Limit zobowiązań 

z tytułu kredytów i pożyczek zaciąganych na finansowanie przejściowego deficytu budżetu 

ustala się na kwotę 4.000.000 zł. Wydatki przypadające do spłaty w roku budżetowym 2014, 

zgodnie z zawartą umową, z tytułu poręczeń i gwarancji udzielonych wynoszą 79.800 zł. 

Ustala się dochody w kwocie 465.000 zł z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz wydatki w kwocie 440.000 zł na realizację zadań określonych w gminnym 

programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, a także w kwocie  

25.000 zł na realizację zadań określonych w gminnym programie przeciwdziałania 

narkomanii. Ustala się dochody i wydatki z tytułu opłat i kar, o których mowa w art. 402  

ust. 4-6 i art. 403 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. – Prawo ochrony środowiska: 

 dochody w wysokości 200.000 zł, 

 wydatki w wysokości 200.000 zł. 

Wydatki budżetu na 2014 rok obejmują zadania jednostek pomocniczych gminy na łączną 

kwotę – 290.128,48 zł, stanowiące środki funduszu sołeckiego. W budżecie tworzy się 

rezerwy: 

 ogólną w wysokości 207.700 zł, 

 celową na zadania z zakresu zarządzania kryzysowego w wysokości 170.000 zł. 

Następnie poinformował, iż zgodnie z załącznikiem nr 3 w 2014 r. planuje się realizować 

następujące zadania inwestycyjne: 

 sieć wodociągowa Kukowo, kanalizacja sanitarna Olecko-Kukowo (2006-2014), 

 budowa przydomowej oczyszczalni ścieków i instalacji wodno-kanalizacyjnej 

Dąbrowskie 5 – zadanie realizowane z funduszu sołeckiego, 

 budowa chodników w ul. Letniej, 

 budowa chodnika i parkingu na Os. Lesk, 

 rozbudowa wjazdu i parkingu ul. Batorego 19, 

 budowa podjazdu i chodnika ul. Nocznickiego 22, 

 budowa przepustu drogowego w Jaśkach, 

 budowa ścieżki rowerowej na szlaku dawnej kolejki wąskotorowej – gmina otrzymała 

dofinansowanie z Programu Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska na realizację 

zadania w kwocie 928.933 zł, wkład gminy to kwota 163.929 zł. Ogólny koszt zadania 
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wynosi 1.092.862 zł. W ramach zadania zostanie wykonane oświetlenie od bloku tzw. 

Złotówki aż do końca garaży przy ul. Gołdapskiej, utwardzona nawierzchnia ścieżki – 

do garaży będzie nawierzchnia z polbruku, od garaży z materiału jaki jest na 

Wiewiórcze. Przed zjazdem na drogę asfaltową zostanie wykonany zjazd na 

Wiewiórczej Ścieżki. Zadanie obejmuje także wykonanie nowego mola na Skoczni, 

zakup 15 kajaków, 10 rowerów oraz 6 rowerów wodnych, 

 modernizacja lokali i budynków komunalnych, 

 koszty nabycia nieruchomości – zaplanowane środki zostaną przeznaczone na 

uregulowanie własności dróg (chodzi o odcinki dróg na Os. Siejnik, Alejach 

Lipowych, Dąbrowskie Kolonie, Sedranki, Jaski-Rosochackie), 

 sieć szerokopasmowa Gminy Olecko, 

 zakup garażu blaszaka OSP Gąski, 

 doposażenie w sprzęt ratownictwa techniczno-ekologicznego jednostki OSP 

Borawskie – zakup nowego samochodu ratowniczo-gaśniczego. Koszt zadania to 

814.551 zł, w tym w 2013 r. – 5.000 zł (koszt studium wykonalności), w 2014 r. – 

809.551 zł. Projekt jest dofinansowany w 80% ze środków Unii Europejskiej  

z Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i Mazury 2007-2013, udział gminy 

wynosi 161.911 zł, 

 budowa parkingu i ciągu pieszego przy SP Nr 1, 

 zakup kserokopiarki ZS Babki Oleckie, 

 zakup samochodu do przewozu osób niepełnosprawnych (do Warsztatu Terapii 

Zajęciowej), 

 budowa oświetlenia w Giżach – zadanie realizowane z funduszu sołeckiego, 

 budowa oświetlenia ul. Nocznickiego, 

 budowa oświetlenia w Sedrankach – zadanie realizowane z funduszu sołeckiego, 

 zagospodarowanie terenu przy budynku ul. Ludowa 1A, 

 wyposażenie placu zabaw Pl. Wolności, 

 zagospodarowanie terenu przy budynkach mieszkalnych Ślepie 10, 11, 12 – zadanie 

realizowane z funduszu sołeckiego, 

 zagospodarowanie plaży w Dułach – zadanie realizowane z funduszu sołeckiego, 

 budowa altany ogrodowej w Gąskach – zadanie realizowane z funduszu sołeckiego, 

 budowa altany ogrodowej w Możnych – zadanie realizowane z funduszu sołeckiego, 

 budowa ogrodzenia przy świetlicy w Zatykach – zadanie realizowane z funduszu 

sołeckiego, 

 rozbudowa ogrodzenia boiska w Szczecinkach – zadanie realizowane z funduszu 

sołeckiego, 

 budowa boiska wielofunkcyjnego i placyku do koszykówki w Gordejkach – zadanie 

realizowane z funduszu sołeckiego, 

 budowa boiska wielofunkcyjnego w Kijewie – zadanie realizowane z funduszu 

sołeckiego, 

 budowa boiska sportowego wraz z zapleczem w Lenartach. 

Pozostałe wydatki majątkowe na 2014 rok: 

 dotacja celowa na pomoc finansową dla powiatu na inwestycje – budowa drogi 

powiatowej w Babkach Gąseckich – 647.365 zł, 

 dotacja celowa na pomoc finansową dla powiatu na inwestycje – budowa progu 

zwalniającego ul. Kościuszki – 5.500 zł,  

 wpłata jednostki na państwowy fundusz celowy – Fundusz Wsparcia Państwowej 

Straży Pożarnej z przeznaczeniem na zakup sprzętu hydraulicznego do wywarzania 

drzwi (KP PSP) – 5.000 zł, 

 dotacje celowe na dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji jednostek 

niezaliczanych do sektora finansów publicznych – dofinansowanie budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków – 40.000 zł.  
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W załączniku nr 5 zostały przedstawione wydatki na programy i projekty realizowane ze 

środków pochodzących z funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności. 

Załącznik nr 6 przedstawia plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej i innych 

zadań zleconych odrębnymi ustawami w 2014 r. Są to wydatki na zadania zlecone gminie. 

W załączniku nr 7 przedstawione są dochody i wydatki związane z realizacją zadań 

realizowanych na podstawie umów lub porozumień między jednostkami samorządu 

terytorialnego. 

Przychody i rozchody budżetu w 2014 roku przedstawione są w załączniku nr 8.  

W załączniku nr 9 – wydatki jednostek pomocniczych w 2014 r. – przedstawione są sołectwa, 

w których będą realizowane zadania w ramach funduszu sołeckiego. Dwa sołectwa – 

Dzięgiele i Judziki nie złożyły wniosku, natomiast wniosek Sołectwa Rosochackie został 

odrzucony, ze względu na to, iż sołectwo wnosiło o realizację zadania powiatowego.  

W załączniku nr 10 przedstawiono zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych  

z budżetu gminy, realizowanych przez podmioty należące i nienależące do sektora finansów 

publicznych w 2014 roku: 

 dotacje dla podmiotów należących do sektora finansów publicznych: 

 budowa drogi powiatowej w Babkach Gąseckich (Powiat Olecki) – 647.365 zł,  

 budowa progu zwalniającego ul. Kościuszki (Powiat Olecki) – 5.500 zł, 

 promocja projektu „modernizacja i rozbudowa Regionalnego Systemu Informacji 

Turystycznej” oraz system indywidualnego zwiedzania (Województwo Warmińsko 

– Mazurskie) – 3.425 zł, 

 zadania związane z zachowaniem trwałości projektu „modernizacja i rozbudowa 

Regionalnego Systemu Informacji Turystycznej” (Województwo Warmińsko – 

Mazurskie) – 3.500 zł, 

 działania związane z integracją europejską (Województwo Warmińsko – 

Mazurskie) – 4.290 zł, 

 nauczanie religii Kościoła Zielonoświątkowego (Gmina Gołdap) – 729 zł, 

 nauczanie religii Kościoła Bożego w Chrystusie (Powiat Olecki) – 2.025 zł, 

 dofinansowanie działalności statutowej Regionalnego Ośrodka Kultury „Mazury 

Garbate” – 1.357.400 zł, 

 prowadzenie Biblioteki Miejsko – Powiatowej (Regionalny Ośrodek Kultury 

„Mazury Garbate”) – 380.000 zł. 

 dotacje dla podmiotów niezaliczanych do sektora finansów publicznych: 

 upowszechnianie, rozwój, popularyzacja i promocja turystyki na terenie gminy 

Olecko – 5.450 zł, 

 współpraca i działalność na rzecz organizacji pozarządowych oraz innych 

podmiotów prowadzących działalność pożytku publicznego – prowadzenie  

w Olecku Centrum Organizacji Pozarządowych – 5.00 zł, 

 Społeczna Szkoła Podstawowa STO w Olecku – 23.348 zł,  

 Przedszkole Niepubliczne "Jedyneczka" – 412.030 zł, 

 Przedszkole Niepubliczne "Smyk" – 181.579 zł, 

 Przedszkole Niepubliczne "Bajka" – 244.471 zł, 

 Społeczne Gimnazjum STO w Olecku – 90.400 zł,  

 przeciwdziałanie i ograniczanie skutków patologii społecznej, zajęcia i opieka nad 

dziećmi oraz integracja środowiska dzieci i młodzieży – 166.000 zł, 

 zagospodarowanie czasu wolnego osób starszych poprzez organizację kół 

zainteresowań dla seniorów – 1.000 zł, 

 opieka nad dzieckiem w żłobku lub klubie dziecięcym – 50.000 zł,  

 dotacje celowe na dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji – dofinansowanie 

budowy przydomowych oczyszczalni ścieków – 40.000 zł, 

 kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – wydarzenia kulturalne i edukacyjne – 

15.000 zł, 
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 upowszechnianie kultury fizycznej – szkolenie sportowe dzieci, młodzieży  

i seniorów (w tym osób niepełnosprawnych), udział i organizacja zawodów  

i rozgrywek sportowych – 218.500 zł. 

Odnosząc się do pisma Stowarzyszenia „Wszyscy Razem”, które zwróciło się z prośbą  

o zmianę porządku obrad sesji poprzez wprowadzenie projektu uchwały w sprawie 

uwarunkowań i kierunków rozwoju energetyki opartej na odnawialnych źródłach energii na 

terenie Gminy Olecko, poinformował, iż w dniu 3 grudnia 2013 r. odbędzie się spotkanie na 

ten temat w Urzędzie Miejskim, z udziałem specjalistów i ewentualnych inwestorów, a także 

radnych.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy Stowarzyszenie wyraziło na to zgodę? 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że tak. W dniu dzisiejszym rozmawiał z przedstawicielami Stowarzyszenia. 

Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie zostanie ujęty w porządku obrad sesji grudniowej.  

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wracając do analizy projektu budżetu i Wieloletniej Prognozy Finansowej poinformowała, iż 

WPF opiera się na danych z wykonania budżetu gminy z lat 2011-2013.  Dane na rok 2013 

pochodzą z przewidywanego wykonania budżetu gminy na ten rok oraz z planu na  

III kwartały 2013 roku.  

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zapytał, ile wynosi wskaźnik procentowy przekroczenia na Urzędach Wojewódzkich i jak to 

się ma do ubiegłego roku? 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, iż na 2014 rok dotacja jest niższa niż na 2013 rok i wynosi 204.063 zł  

(w 2013 roku wynosiła 223.574 zł). Wydatki są dużo wyższe, co jest spowodowane 

odprawami i nagrodami jubileuszowymi – w 2013 roku wydatki w tym rozdziale wynosiły 

455 tys. zł, na 2014 rok jest zaplanowana kwota 510 tys. zł.   

Ogółem na wynagrodzeniach – gdzie nie przewiduje się zgodnie z wytycznymi żadnego 

wzrostu wynagrodzeń w Urzędzie, ani dodatkowego zatrudnienia – jest wzrost o 75 tys. zł.  

W związku z czym na innych paragrafach jest spadek.   

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zapytał o plan wydatków i dochodów MOSiR. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

poinformowała, iż zanim została wybudowana hala i obozowisko, gmina pokrywała koszty 

funkcjonowania MOSiR w wysokości około 1 mln zł. Obecnie w MOSiR planowane dochody 

wynoszą 1,5 mln zł, natomiast wydatki 3.410.000 zł. Czyli do funkcjonowania jednostki 

należy dołożyć 1.910.000 zł.  

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zapytał, na jakim poziomie jest obecnie wykonanie dochodów w MOSiR? 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, iż planowane dochody w 2013 r. wynoszą  2.672.000 zł. Wykonanie będzie 

wynosiło około 1 mln zł. Planowane dochody w pierwszym roku funkcjonowania hali były 

ujęte takie, jak w studium wykonalności.  
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Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zwrócił uwagę, że na następny rok nie zostały wpisane dochody zgodne ze studium. Czy 

zapisy studium nie obowiązują? 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, iż obowiązują, ale zostały wpisane realne planowane dochody. W ubiegłym 

roku nie było podstaw do oszacowania tych dochodów.  

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zapytał, czy 1 mln zł dochodu jest realny do osiągnięcia? 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że tak.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał o planowany zakup samochodu do WTZ? 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, iż ujęte w projekcie budżetu 28 tys. zł jest to wkład własny gminy. Na zakup 

samochodu planuje się pozyskać środki z PFRON.  

 

Członek Komisji – Bożena Jeglińska 

zapytała, czy zaoszczędzono kwotę na reorganizacji dowozu uczniów do szkół – chodzi jej  

o zatrudnianie opiekunów? 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, iż jest zmiana umów o pracę na umowy zlecenia, jednak szczegółowej 

odpowiedzi mogłaby udzielić Pani Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu.  

 

Na tym dyskusję zakończono.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Gminy Olecko na 2014 rok, 

a także jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2014-2022 – opinia o projekcie budżetu Gminy Olecko na 2014 rok oraz o projekcie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2014-2022 – w załączeniu do 

protokołu.  

 

 

Do punktu 4 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb  

poinformował, że do komisji wpłynęły następujące sprawy: 

 Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 1 w Olecku zaprasza na koncert charytatywny „Czar 

Bożego Narodzenia”; 

 Oleckie Stowarzyszenie Aktywnych „ZAMEK” zaprasza radnych na wykład Pani dr 

Elizy Walczak pt. „Mennictwo Bizantyjskie” oraz wystawę „Złoto Bizancjum”, które 

odbędą się w dniu 29 listopada 2013 r.; 

 dyrektorzy szkół przedstawili informacje na temat zawartych umów najmu; 

 Dyrektor MOSiR przekazał Radzie Miejskiej odpowiedzi na skargi na pracowników 

jednostki; 
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 Pani Renata Dunaj zwróciła się z prośbą, aby przeanalizować raz jeszcze zapisy 

uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania dotacji celowej podmiotom 

prowadzącym żłobki lub kluby dziecięce na ternie gminy Olecko; 

 Radny Mariusz Miłun przedłożył artykuł z „Gazety Prawnej” na temat turbin. 

Zapraszał do zapoznania się z artykułem; 

 Burmistrz przekazał projekt uchwały w sprawie wprowadzenia Programu „Olecka 

Rodzina z 3+” i projekt zarządzenia w sprawie przyjęcia regulaminu wydawania  

i korzystania z Karty Oleckiej Rodziny z 3+ oraz jej wzoru. Sugestie lub uwagi radni 

mogą zgłaszać do 6 grudnia 2013 r.; 

 Wydział Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego w Olecku nawiązując do 

interpelacji radnego Macieja Juchniewicza przedłożył zbiorcze zestawienie ankiet  

z badania na temat lekcji wychowania fizycznego w gminnych szkołach. 

Kopie pism dostępne są do wglądu w biurze Rady Miejskiej.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 5 – Wolne wnioski. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zgłaszany był wniosek w sprawie zorganizowania wspólnej sesji Rady Miejskiej i Rady 

Powiatu, aby poznać wzajemnie swoje zdanie na temat wspólnych inwestycji i kierunków, np. 

remontów dróg. Za późno już, aby znalazło to swoje odbicie w przyszłorocznym budżecie, ale 

konieczność takiego spotkania istnieje, tym bardziej, że będzie opracowywany wieloletni plan 

inwestycyjny. Zgłosił wniosek, aby doprowadzić do takiego spotkania.   

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zgodził się. Zgłosił, iż brak jest spójności w podejmowanych uchwałach przez obie Rady. 

Dobrze byłoby, aby uchwały były spójne.  

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb  

stwierdził, iż Rada Miejska i Rada Powiatu są to dwa odrębne organy uchwałodawcze, które 

posiadają różne kompetencje. W świetle prawa podejmowane uchwały są właściwe. Mimo to 

popiera przedmówców. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

podał przykład pomostu w Dworku Mazurskim. Brakowało tu porozumienia między 

samorządami i pomost całe lato był zamknięty. Spraw tego typu jest wiele, dlatego też 

wspólne spotkanie jest konieczne.  

Przypomniał, iż w sprawie żłobka wpłynął wniosek do Komisji, a Komisja nie podjęła 

żadnych rozstrzygnięć w tym temacie. 

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb  

zwrócił uwagę, iż w związku z pismem został przygotowany projekt uchwały. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

oznajmił, iż w piśmie poruszone zostały dwie sprawy. Projekt uchwały dotyczy jednej ze 

spraw. Właścicielka prosi także o wypracowanie przez Komisję opinii na temat tego, że 

dotacja nie jest przyznawana na dzieci niezamieszkałe na terenie gminy. Problem polega na 

tym, iż zgodnie z ustawą gmina przekazuje dotację na dzieci do placówki funkcjonującej na 

jej terenie. Dotarł do rozstrzygnięcia Regionalnej Izby Obrachunkowej z Rzeszowa, która 

uchyliła uchwałę Rady Miejskiej w Krośnie, ponieważ mówiła ona wprost, że dotacja 
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przyznawana jest na dzieci zameldowane na terenie gminy. W naszej uchwale nie ma takiego 

zapisu, ale podobno środki przekazywane są jedynie na dzieci zamieszkałe na terenie Olecka. 

Jeżeli pismo skierowane było do Komisji, uważa, że należałoby wypowiedzieć się w tej 

sprawie lub stwierdzić, że nie będziemy się wypowiadać. Nie powinno się pozostawić pisma 

bez rozpatrzenia.  

 

Przewodniczący Komisji – Jan Grzyb  

stwierdził, iż zapozna się z pismem i ewentualnie skieruje je do radcy prawnego z prośbą  

o przedłożenie opinii w tej sprawie.  

 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

 Protokołowała      Przewodniczący Komisji 

 

        Wioletta Biszewska                             Jan Grzyb 

      


